
RO.0012.2.8.2020 

Protokół Nr 19/2020 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                          

i Transportu w dniu 19 listopada 2020 r. 

 

   Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane przez: 

Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji, z następującym porządkiem 

posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Analiza projektów uchwał pod obrady XVI sesji Rady Gminy Brańsk.  

4. Zapytania i wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, 

ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk. 

                                                                                                                 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 

Budownictwa  i Transportu, stan członków – dziewięciu– obecnych siedmiu: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 

2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 

3. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 

4. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 

5. Anna Czesława Żero   Członek Komisji 

6. Grażyna Płonowska   Członek Komisji 

7. Franciszek Rułka   Członek Komisji 

 

Radni Nieobecni: Franciszek Bolesta, Marek Kadłubowski     

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 

2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta 

3. Elżbieta Janina Szymańska  Sekretarz Gminy 

4. Weronika Sztejniec   Kier.Ref. Organizacyjnego, Oświaty i Kultury 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 

 

Ad.1 Przewodniczący Komisji radny Pan Marek Brzozowski otworzył posiedzenie powitał 

przybyłych członków Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu 

oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 

prawomocność posiedzenia i podejmowania uchwał, opinii itp.  

 

Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 

Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja w głosowaniu jawnym 

głosami 8 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła                 

jednogłośnie. 

 



Ad. 3 Analiza projektów uchwał pod obrady XVI sesji Rady Gminy Brańsk: 

(Oryginały projektów uchwał znajdują się przy Zarządzeniu Nr 216/2020 Wójta Gminy Brańsk 

z dnia 16 listopada 2020r. w sprawie przygotowania projektów uchwał pod obrady XVI sesji 

Rady Gminy Brańsk) 

 

1) projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy, przedstawiła Pani Weronika 

Sztejniec Kier. Ref. Organizacyjnego, Oświaty i Kultury 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały w obecności 7 członków Komisji na posiedzeniu, został zaopiniowany 

pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 

 

2) projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Brańsk, przedstawiła                    

Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. Organizacyjnego, Oświaty i Kultury 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały w obecności 7 członków Komisji na posiedzeniu, został zaopiniowany 

pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 

 

3) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości, 

przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, o ile wzrosła stawka podatku od nieruchomości od 

budynków lub ich części związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu 

przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń?  

 

Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy, że stawka wzrosła o 19 groszy. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

 

Projekt uchwały w obecności 7 członków Komisji na posiedzeniu, został zaopiniowany 

pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 

 

4) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, przedstawiły Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy oraz 

pracownik Ref. Finansowo-Budżetowego, łącznie z informacją porównawczą                      

o górnych stawkach określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 23 lipca 

2020 r., stawek  obowiązujących w 2020r. i proponowanych na 2021r. 

 

   Radny Pan Franciszek Rułka zaproponował, niektóre stawki podatkowe podnieść,  aby 

wynosiły, co najmniej 50% stawki górnej, ponieważ niektóre są poniżej 40 % górnej stawki. 

 

   Wójt Gminy poinformował, że do Urzędu Gminy wpłynęło pismo od Przewoźników 

Podlasia, aby ze względu na pandemię i ograniczone dochody rozważnie podejść do stawek 

podatkowych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zaproponował dopisanie                      

w uzasadnieniu do projektu uchwały informacji,  iż proponowane stawki uwzględniają aktualną 



sytuację pandemiczną, nie są podnoszone tak wysoko, ponieważ ogólnie jest trudna sytuacja 

finansowa. 

 

  Wójt Gminy poinformował, że w gminie, w ogóle niektórych pojazdów nie ma 

zarejestrowanych i śmieszne byłoby podnoszenie stawek. 

 

   Radny Pan Franciszek Rułka stwierdził, że może i nie ma, ale w ciągu roku mogą się pojawić. 

 

   Dalej mówił Wójt Gminy – „niektórych samochodów nie ma i się nie pojawią na terenie 

gminy, natomiast w przypadku samochodów, których jest najwięcej, stawka podatkowa została 

podniesiona o 50zł”. 

  

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie 

zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

   Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, w obecności 7 członków Komisji na posiedzeniu, został zaopiniowany 

pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 

 

Po analizie wszystkich projektów uchwał Komisja RGOBiT wydała pozytywną Opinię               

Nr 27/2020 w sprawie projektów uchwał pod obrady XVI sesji Rady Gminy Brańsk. (Opinia 

stanowi  załącznik do oryginału protokołu). 

 

Ad. 4  Zapytania i wolne wnioski: 

 

 Inspektor Biura Rady Gminy poinformowała, że sesja planowana jest na dzień              

27 listopada 2020r. na godzinę 10:00, ponieważ o taką prosił adwokat. 

 

   Wójt Gminy poinformował, że Pani Monika Dygas Skarbnik, odchodzi z gminy, ale 

w „dobrym stylu”, przygotowała projekt budżetu na przyszły rok, który został 

przesłany do nadzoru Regionalnej Izby Obrachunkowej. Na sesji nastąpi odwołanie     

i powołanie Skarbnika. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy, poinformowała, że do Urzędu Gminy została 

przekazana informacja o godzinach pracy zdalnej w szkołach wiosną br.  Następnie 

skierowała pytanie do Pani Sekretarz, czy tą informację już przeanalizowała i czy 

zostały wyciągnięte wnioski z tego tytułu? 

 

   Pani Elżbieta Janina Szymańska - Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi –„jesteśmy                  

w trakcie analizy, odbywają się spotkania w większym gronie i planowana jest kontrola szkół, 

w związku z czym zostanie przedstawiona szczegółowa analiza tego, co się dzieje w szkołach, 

wizja na dalsze funkcjonowanie, stawki wynagrodzeń nauczycieli. Planowane jest zlecenie 

kontroli dla firmy zewnętrznej, która będzie niezależna od gminy, specjalizująca się                       

w wydatkach oświatowych. Jak te wydatki zcentralizować, dookreślić, żeby było można 

wydatki zmniejszyć. Wydatki w szkołach ciągle rosną, najwięcej wydatków ostatnimi czasy, 

mieliśmy ze względu na godziny ponadwymiarowe w szkołach, które są kosztami 

nieplanowanymi”. 

 

   W nawiązaniu do odpowiedzi Pani Sekretarz, Wójt Gminy wyjaśnił - mimo, iż jest to temat, 

wrażliwy, w obecnym czasie nauczyciele mają „raj finansowy” ponieważ dużo nauczycieli jest 



na zwolnieniach z powodu Covid 19 (wiadome choroby nikt nie wybiera), których trzeba 

zastąpić, a zastępstwa kosztują, generują wysokie koszty, na które gmina nie ma wpływu. Nikt 

nie proponuje dofinansowania tej sytuacji, wszystko spoczywa na barkach gminy. Covid 19 

zbiera żniwo, nie tylko w ludziach, ale i w finansach gminy.  Obecnie dwóch nauczycieli jest 

na  urlopie dla poratowania zdrowia, którzy są zastępowani”. 

 

   Pani Elżbieta Janina Szymańska - Sekretarz Gminy powiedziała – „ w dobrej wizji, mogę 

powiedzieć, że szkoły w stosunku od marca do końca roku, i obecnie należy pochwalić. 

Dyrekcja szkół: w Domanowie, Holonkach i Chojewie  stanęła na wysokości zadania, zarówno 

dla dzieci młodszych jak i starszych były i są organizowane zajęcia w trybie zdalnym. Na razie 

do 29 listopada br. ale są głosy, że do ferii zimowych taka sytuacja może potrwać.                              

Z doświadczenia wiem, że nie raz szkoły dużo większe są gorzej przygotowane do nauki 

zdalnej niż te nasze mniejsze. Nauczyciele bardzo się starają, materiały dobrej jakości są 

przekazywane uczniom. W stosunku do marca nauczyciele wynieśli dużo pokory, duże 

doświadczenie  i przekonanie, że lekcje zdalne muszą ruszyć i to dobrze poszło”.  

 

   W dalszej części posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska, 

przedstawiła (z punktu widzenia nauczyciela) sposób prowadzenia lekcji zdalnych                            

i pojawiające się z tym problemy i korzyści. 

 

   Radna Pani Anna Żero i Sekretarz Gminy z kolei przedstawiły sprawę lekcji zdalnych                 

z punktu widzenia rodzica, który również musi się zaangażować przy dzieciach najmłodszych, 

gdy trzeba coś skanować i wysyłać do nauczyciela, albo łączyć się z internetem. Mówiły jaki 

stres przeżywają dzieci i rodzice i jak się starają. 

 

Ad. 5 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 952 

zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/ Alina Adamczyk 

                                                                                               Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                                           /-/ Marek Brzozowski 

 

 

        

 


